
                                    PROTOKÓŁ  Nr XXXI/2013

z XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 grudnia 2013r. w budynku administracyjnym
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 10.35. 

                                Ad.1.  Otwarcia XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Stanisław Doktór.  Przywitał obecnych  na Sesji:  radnego  powiatu 
Jerzego Kordosa,  radnych Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji radni:  Czesław Stępień i Paweł Fortuna .
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Następnie przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia:
1. Otwarcie XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie Protokołu z  XXX Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXX Sesji Rady Gminy   
    Solec-Zdrój.
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7.Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
    Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2014 rok.
 8.Uchwała w sprawie  dokonania zmian w zakresie Wieloletniej Prognozy 
    Finansowej na lata 2013 – 2021.
 9.Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 
    2013  rok.
10. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2021.
11. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2014 rok.
12. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
13. Wolne wnioski i zapytania.
14. Zakończenie obrad.
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.                  
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  XXX Sesji Rady Gminy. 
Protokół uznany został za przyjęty .      
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XXX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.                               
                                Ad.7. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny  Jerzy Łukasiewicz:
- Drogi do p. Skowrona i Świecha są przygotowane pod położenie asfaltu. Czy będą robione?
-Czy będzie robiona droga do p. Biskupka i na Zwierzyniec?
- Oświetlenie uliczne w Zborowie w dalszym ciągu nie zostało wyregulowane mimo, że problem był 
zgłoszony do pracownika. 
Radny Stanisław Żelazny:
- Zwraca się z prośbą o pomoc dla rodziny, której spaliło się mieszkanie.



- W przyszłym roku należy robić drogi.
Radny Włodzimierz  Grabda:
- do powiatu: wykarczować pobocza przy drodze do Żukowa.
- Przy posesji p. Muchy nie działa oświetlenie.
- Ponawia swoje zgłoszenia o budowę drogi do p. Diabełka.
Radny Józef Nowak:
- do powiatu: Czy będzie robiona droga Kików – Sułkowice?
- Wysokie pobocza przy drodze powodują, że woda spływa wzdłuż drogi.
- do Wójta: Przygotowane są drogi pod asfaltowanie.
Radny Adrian Babiarz:
- do powiatu: Na krzyżówkach dróg powinien znajdować się piach do posypania na wypadek śliskiej 
nawierzchni.
- Wykopać rów wzdłuż drogi Zborów – Piestrzec.
 Radny Jan Żubrowski:
- Jak była wydatkowana rezerwa budżetowa w 2013 r.?
- Czy do naszej gminy wpływa tzw. podatek „janosikowy”, tzn. bogate gminy zasilają finansowo gminy 
biedniejsze?
- Mieszkańcy pytają czy w Solcu będzie funkcjonowała w dalszym ciągu poczta?
- Obecnym na sesji złożył życzenia noworoczne.
Radny Józef Zych:
- do powiatu: Czy będą barierki na zakręcie w Zagajowie od strony Chinkowa?
- Czy będzie zrobiony przepust przez drogę w Zagórzanach?
- Poprawić oznakowanie „sierżantami” na zakręcie drogi z Zagajowa w kierunku Kolonii Zagajów.
- do Wójta: Czy będzie robiona droga do p. Kopcia?
- Droga w stronę Rzegocina.
Radny Jan Powroźnik:
- Podziękował za pomoc udzieloną rodzinie, której spłonęła stodoła.
- Zrobić drogi: Żuków – Zborów i Piestrzec – Magierów.

              Ad.8. Przewodniczący  Stanisław Doktór poinformował , że radni otrzymali  projekty 
uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady  Gminy , podczas 
których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 
przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji.
       Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2014 rok.
Głos zabrał radny Jerzy Łukasiewicz informując, że na zawodach pożarniczo-gaśniczych rozdawano 
piwo osobom nieletnim , co jest niezgodne z art. 208 Kodeksu karnego i ustawą o przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi. Przedstawiony program przewiduje  przeznaczenie 76 tys. zł. na zwalczanie 
alkoholizmu , a na imprezach proponuje się napoje alkoholowe.
Sekretarz Barbara Simon wyjaśniła, że takie postępowanie jest naruszeniem przepisów, ale 
obowiązkiem osoby, która jest świadkiem  nieprawidłowości przedstawionych przez radnego jest 
poinformowanie o tym odpowiednich organów.
Wójt Adam Pałys dodał, że zgrzewka piwa była nagrodą ufundowaną przez sponsora i została 
wręczona dowódcy jednostki. 
Przewodniczący Stanisław Doktór poddał pod głosowanie odczytaną uchwałę, która została przyjęta 
następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 12 radnych,
Przeciw – 0 radnych,
Wstrzymało się – 1 radny.
Uchwała Nr XXXI/172/2013 w sprawie przyjęcia programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2014 rok – w załączeniu.



                       Ad.9.  Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie dokonania zmian w 
zakresie Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2013-2021 i poddał pod głosowanie . Uchwała 
została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr  XXXI/173/2013 w sprawie zatwierdzenia dokonania zmian w zakresie Wieloletniej 
prognozy Finansowej na lata 2013  - 2021 – w załączeniu.

Ad.10. Nie budziła żadnych zastrzeżeń uchwała  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na 2013 r.  Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami 
„za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się.
Uchwała Nr XXXI/174/2013 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na rok 2013 r.   
– w załączeniu.
                       Ad.11.  Przewodniczący Stanisław Doktór odczytał uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2014 – 2021. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń . Poddana 
pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 13 radnych,
Przeciw – 0 radnych, 
Co Wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr XXXI/175/2013 w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2014 – 2021 – w 
załączeniu.
                       Ad.11. Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy na 2014 rok. 
Radny Jan Powroźnik zwrócił się z pytaniem, czy 3% to jest podwyżka dla pracowników UG?  Zwrócił 
uwagę, że premier zamraża wynagrodzenia dla administracji.
Wójt wyjaśnił, że 3% wzrost  związany jest z wysługą lat pracowników i odprawami emerytalnymi.
W dalszej kolejności Skarbnik Zofia Kopeć przedstawiła uchwałę RIO w Kielcach, pozytywnie 
opiniującą przedłożony budżet gminy na 2014 rok.
Poddana pod głosowanie uchwała  otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XXXI/176/2013 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2014 rok – w 
załączeniu.
                      Ad.12.  Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili:
Radny powiatu Jerzy Kordos:
- Będzie interweniował w sprawie usunięcia pni z pobocza drogi.
- Droga Sułkowice-Kików nie weszła do planu na 2013 i dlatego nie była robiona. Budżet powiatu na 
2014 r. będzie dopiero uchwalany i wówczas będzie wiadomo, czy droga ta wejdzie do realizacji .
- Piasek przy skrzyżowaniach dróg będzie wysypany.
- Barierki  w Zagajowie na razie nie będą montowane. Kierowcy powinni jeździć ostrożnie.
- Konieczność naprawy „sierżantów”  należy zgłaszać na bieżąco do Rejonu Dróg.
- Droga Zborów – Żuków będzie prawdopodobnie robiona w I półroczu 2014 r.
- Droga Magierów – Piestrzec jest wykonana . Dalszy ciąg drogi o długości ok. 1400 m na razie nie  
będzie robiony z uwagi na nie zakończone postępowanie w sprawie scalenia w miejscowości 
Piestrzec.
- Zgłaszał potrzebę remontu przepustu w Zagórzanach ale  nie otrzymał na razie konkretnej 
odpowiedzi.
- Brak jest środków na czyszczenie poboczy.
Wójt Gminy Adam Pałys:
- Zgłaszane na dzisiejszej sesji zapotrzebowania na remont dróg gminnych będą realizowane zgodnie z
założeniami budżetu na 2014 r. przy wsparciu funduszu sołeckiego.
- Droga do p. Biskupka nie będzie robiona w tym roku. Środki na usuwanie skutków nadmiernych 
opadów będą spływać przez 3 lata. W pierwszej kolejności będzie robiona droga w Strażniku.



- Godziny oświetlenia ulicznego zostały wyregulowane.
- Będzie pomoc dla rodziny z Ludwinowa , której spłonęło mieszkanie. GOPS przydzielił 500 zł. zasiłku 
na najpilniejsze potrzeby, pomagają mieszkańcy, właściciele firm przekażą materiały budowlane.
- Droga do p. Diabełka może być robiona przy współudziale funduszu sołeckiego.
- W 2014 r. nie będzie drogi Kików – Sułkowice.
- Do powiatu wysłany zostanie wniosek o nawiezienie piasku na posypanie dróg.
- Rów wzdłuż drogi nie będzie kopany ponieważ musiałby być zrobiony wraz z przepustami, a na to nie
ma środków.
- „Janosikowe” wpływa na rzecz gminy jako subwencja równoważąca.
- Nie posiada żadnych informacji  na temat likwidacji poczty w Solcu.
- Przy sprawozdaniu z wykonania budżetu będzie sprawozdanie z wydatkowania rezerwy  budżetowej.
- Droga Zborów – Żuków będzie robiona w I półroczu 2014 r.
- Droga Piestrzec – Magierów jest ujęta w wykazie dróg zniszczonych powodzią. Jeżeli zostaną 
przyznane środki to będzie wykonana.
                Ad.15. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pan Stanisław Doktór:
- Na zakręcie do Wełnina ustawić barierki.
- Nawierzchnie dróg są śliskie i należy je posypać piaskiem.
- Podziękował za remont szkoły w Wełninie.
- Lampa na Stawach nie świeci.
Pan Jerzy Łukasiewicz:
-  Alkohol nie powinien być rozdawany jako nagroda.
- Ogłosić wcześniej przetarg na transport kamienia np. w kwietniu.
Pan Józef Zych:
-  Droga Solec – Zagórzany w dużej części jest zacieniona przez las i jest bardzo śliska przez cały dzień. 
Należy ją posypać piaskiem.
Pani Krystyna Liwara:
- Nie świeci się lampa nr 10 do p. Chłopeckiego.
- Przedłużyć linię energetyczną do Nowej Wsi i założyć oświetlenie.
Pan Wiesław Sowiński:
- Potrzebna jest pomoc dla pogorzelców. W swojej miejscowości będzie zbierał dla nich pieniądze.
Pan Jan Powroźnik:
- Zwrócił się do przedstawiciela Izby Rolnej z pytaniem, czy Izba ma wpływ na to, aby małe 
gospodarstwa rolne otrzymywały większe dopłaty unijne?
Pan Stanisław Doktór:
- Każdy radny powinien zajmować się sprawami należącymi do jego okręgu wyborczego.
Wójt Gminy Adam Pałys udzielił następujących wyjaśnień:
- Kilka lamp oświetlenia ulicznego nadaje się do całkowitej wymiany. Obecnie wstrzymuje prace 
remontowe, ponieważ rozważa możliwość założenia oświetlania ledowego. W tej sprawie prowadzi 
już rozmowy.
- Termin przeprowadzenia przetargu na kamień i jego transport jest uzależniona od sołtysów. Jeżeli 
złożą wcześniej zapotrzebowanie to przetarg zostanie ogłoszony. Poprzedni przetarg był ogłoszony już 
w marcu.
Pan Kazimierz Pałys zapytał dlaczego  Malinowy Zdrój płaci gminie niższy podatek?
Wójt wyjaśnił, że Malinowe Hotele płacą na rzecz gminy podatek od nieruchomości w ustalonej przez 
RG wysokości.
- Nagroda w postaci zgrzewki piwa była przekazana przez sponsora. 
Pan Zdzisław Juszczyk wyjaśnił, że decyzje  dotyczące  projektów pomocy dla rolników podejmuje 
ministerstwo rolnictwa.

Pan Stanisław Kapek zgłosił uszkodzenie dwóch znaków drogowych na drodze krajowej w Świniarach 
w kierunku Włosnowic.



Pan Jerzy Kordos dodał, że droga przez Wełnin będzie robiona.
                      Ad.16. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Stanisław Doktór  
dokonał zamknięcia XXXI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Wiceprzewodniczący Rady

Danuta Grabda                                                                                 Stanisław Doktór 
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